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Att fler unga behöver få ett arbete är en angelägen fråga för Stockholm. Under 

Alliansens tid infördes därför en rad olika åtgärder inom staden för att hjälpa 

framförallt de ungdomar som stod längst ifrån arbetsmarknaden.  Till följd av 

detta har Stockholms stad under flera år kunnat visa på lägst siffror i 

arbetslöshet om man jämför med andra storstäder som Göteborg och Malmö. 

 Sedan maktskiftet har dock den rödgröna regeringen slagit in på en helt 

annan kurs. Reformer som halverad arbetsgivaravgift, som framförallt har varit 

viktig för att underlätta för unga att få sitt första jobb, ska avskaffas helt. 

Istället har den rödgröna regeringen uttalat, att man vill minska arbetslösheten 

för unga genom att stegvis införa en ”90-dagars garanti”, innebärande att alla 

ungdomar ska erbjudas jobb, utbildning eller en insats som leder till jobb inom 

90 dagar. Garantin ska vara fullt utbyggd 2018. Trots att flera däribland 

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL), fack och arbetsgivare, dömer ut 

90-dagarsgarantin som verkningslös har nu även den rödgrönrosa majoriteten i 

Stockholm stad anammat modellen.  

 Att minska ungdomsarbetslösheten är ett viktigt uppdrag för staden, men 

det krävs också åtgärder som ger faktiska resultat. Regeringen ställde ut ett 

löfte om 32 000 traineetjänster. Enligt siffror från Arbetsförmedlingen i 

december finns nu ett enda registrerat traineejobb. Det är därför ytterst 

oroväckande att den rödgrönrosa majoriteten inför 90 dagars garanti på den 

lokala nivån.  
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Mot bakgrund av detta önskar jag svar på följande frågor: 

 

1. Hur många traineejobb fanns i Stockholm 1 januari 2016? 

2. Hur ser planerna ut för antal traineejobb 30 juni och 31 december 2016? 

3. Vad är anledningen till att man väljer en tidigare misslyckad reform 

(”100-dagarsgarantin”) återigen som modell när det gäller att få ned 

siffrorna för ungdomsarbetslöshet? 

4. Anser ansvarigt borgarråd att traineejobb är ett effektivt sätt att minska 

Stockholms arbetslöshet bland unga? 

5. Hur ser Du på ev. snedvridning av konkurrensen avseende rekrytering 

till stadens lediga arbeten genom att ge en del ungdomarna fördelar 

framför andra arbetslösa ungdomar i Stockholm? 

6. Hur ser ansvarigt borgarråd på risken för kvalitetsförsämringar inom de 

verksamheter, som erbjuder traineejobb? 

 

Stockholm den 20 januari 2016 

 

 

Yvonne Fernell-Ingelström 


